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R O M Â N I A     Nr. ___ din ____.2023 
   JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI  
         BUDACU DE JOS 
 
 
 

P R O C E S  -  V E R B A L 
Al şedinţei ordinare a Consiliului local al comunei  

Budacu de Jos, din data de 28 februarie 2023, ora 19:00 
 
 
 

 La această şedinţă ordinară, desfășurată la sediul Primăriei comunei Budacu de Jos 
– sala de ședințe, convocată de către Primarul comunei prin Dispoziţia nr. 12 / 22.02.2023, 
au fost convocaţi și au participat toţi consilierii locali. 

Mai participă d-l Simionca Florin-Sandu – primar, d-l Vărărean Florin-Ioan –secretar 
general al comunei Budacu de Jos. 

Se efectuează prezența și se constată că există cvorum. 
 Preşedinte de şedinţă este d-l consilier Moldovan Bogdan-Cătălin, care a fost ales 
preşedinte de şedinţe pentru o perioadă de 3 luni, respectiv pentru perioada ianuarie - 
martie 2023. 
 D-l  preşedinte de şedinţă, prezintă ordinea de zi: 

1.-Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului local al comunei 
Budacu de Jos din data de 26 ianuarie 2023; 

2.-Proiect de hotărâre privind delegarea gestiunii investițiilor finalizate din 
infrastructura de apă și apă uzată din comuna Budacu de Jos către Operatorul regional S.C. 
AQUABIS S.A. Bistriţa; 
 3.-Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei şi a Statului de funcţii pentru 
aparatul de specialitate al Primarului comunei Budacu de Jos, începand cu data de 1 martie 
2023; 

4.-Proiect de hotărâre privind aprobarea exploatării și vânzării masei lemnoase din 
partida 2300147600260 drum 1.122A precum și pentru aprobarea pentru consum propriu;
 5.-Proiect de hotărâre privind aprobarea contului anual de execuţie a bugetului de 
venituri şi cheltuieli şi a situaţiei financiare a comunei Budacu de Jos pe anul 2022; 

6.-Proiect de hotărâre privind înregistrarea Comunei Budacu de Jos în Sistemul 
Național Electronic de Plată online a taxelor și impozitelor utilizând cardul bancar, 
ghișeul.ro; 
 7.-Diverse. 

D-l președinte de ședință, Moldovan Bogdan-Cătălin, supune la vot ordinea de zi, cu 
care este aprobată cu unanimitatea consilierilor prezenţi. 
 Se trece apoi la discutarea punctelor înscrise pe ordinea de zi:  

1.-Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului local al comunei 
Budacu de Jos din data de 26 ianuarie 2023, aprobat în unanimitate de către consilierii 
prezenţi. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Procesul-verbal a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 

2.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr. 2.- Proiect de hotărâre privind 
delegarea gestiunii investițiilor finalizate din infrastructura de apă și apă uzată din comuna 
Budacu de Jos către Operatorul regional S.C. AQUABIS S.A. Bistriţa. 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: Este vorba, așa cum reiese și din anexa 
comunicată d-lor consilieri, de mai multe extinderi de alimentare cu apă, în localitatea Jelna 
precum și rețeaua de canalizare. 

D-l consilier Banyai Daniel: Despre ce rețea de canalizare e vorba ? 
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D-l primar Simionca Florin-Sandu: Este vorba de rețeaua de canalizare din 
localitatea Jelna, care este finalizata, recepționată și urmează a se transmite către 
operatorul SC Aquabis SA. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă mai sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți  

3.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.3.- Proiect de hotărâre privind 
aprobarea Organigramei şi a Statului de funcţii pentru aparatul de specialitate al Primarului 
comunei Budacu de Jos, începand cu data de 1 martie 2023;  
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: se propune aprobarea organigramei conform 
anexelor transmise d-lor consilieri.  
 D-l secretar general: nu sunt modificări în structura organigramei ci doar în ceea ce 
privește menționarea ca ocupate a unor posturi care au fost vacante precum și a gradațiilor 
actuale ale unor funcționari, din debutant în asistent, ș.a. 

D-l consilier Banyai Daniel: care sunt asistenții sociali pentru persoanele cu handicap? 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: cu asistenți personali sunt 7 persoane cu 

handicap grav iar cu indemnizație pentru persoană cu handicap grav sunt 56. Se poate 
consulta lista persoanelor oricând. Toți beneficiarii au prezentat documentele care atestă 
existența handicapului grav. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă mai sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți  
 4.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.4.- Proiect de hotărâre privind 
aprobarea exploatării și vânzării masei lemnoase din partida 2300147600260 drum 1.122A 
precum și pentru aprobarea pentru consum propriu; 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: pentru exploatarea mai multor partizi din zona 
montană este nevoie de o varianta de drum de cca.86 m.c.care se propune a se vinde către 
populația comunei la un preț de 350 lei / m.c., cu transport inclus. 

D-l consilier Moldovan Bogdan-Cătălin: mai sunt lemne de lucru, rășinos ? 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: pădurarul a spus că este trasă în rampă cca. O 

mașină dar de calitate mai slabă. 
D-l consilier Strugari Nelu-Vasile: este stabilită o limită de 4 m.c. lemn de foc / 

familie? 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: s-a propus 8 m.c. lemn de la munte și 4 m.c. de 

pe raza comunei. 
D-l consilier Strugari Nelu-Vasile: pentru lemnul rășinos de foc nu se stabilește un alt 

preț, mai mic, să se vândă? 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: lemnul de foc rășinos se va adduce la Primărie, 

Cămine, Școli. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă mai sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți  
 5.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.5.- Proiect de hotărâre privind 
aprobarea contului anual de execuţie a bugetului de venituri şi cheltuieli şi a situaţiei 
financiare a comunei Budacu de Jos pe anul 2022; 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: Se propune aprobarea contului anual de execuţie 
a bugetului de venituri şi cheltuieli şi a situaţiei financiare a comunei Budacu de Jos pe anul 
2022, precum și pe trimestrul IV, conform anexelor transmise d-lor consilieri. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
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 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți  

6.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.6.- Proiect de hotărâre privind 
înregistrarea Comunei Budacu de Jos în Sistemul Național Electronic de Plată online a 
taxelor și impozitelor utilizând cardul bancar, ghișeul.ro;  

D-l primar Simionca Florin-Sandu: există obligația legală a instituțiilor publice de 
înrolare în Sistemul Național Electronic de Plată online a taxelor și impozitelor, astfel încât 
cetățenii vor putea să achite taxele, impozitele, amenzile atât online cât și cu cardul prin 
POS-ul ce se va monta la Casieria Primăriei. Comisioanele aferente operațiunilor bancare 
se propune a se suporta de instituție. 
 D-l președinte de ședință Moldovan Bogdan-Cătălin: Întrebări dacă sunt? Atunci 
supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: în unanimitate consilierii 
locali sunt de acord cu acesta.  
 15.-Diverse. 
 D-l consilier Moldovan Bogdan-Cătălin: Ar trebui rezolvată problema brazilor plantați 
de dl Cârceie în fața casei și care afectează liniile electrice. D-l Cârceie Paul a spus că sunt 
de acord cu tăierea acestora, doar că este nevoie de speijin, inclusive de o macara. 
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: se va interveni, însă mai întâi se va lua legătura cu 
ocolul silvic pentru marcarea arborilor. 
 D-l consilier Strugari Nelu-Vasile: sunt oameni care au arat atât terenul lor cât și 
drumurile de acces ale proprietarilor din zonă. 
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: zilele următoarepoate merge acolo, în zona 
Turnului în Jelna, specialistul în măsurători. Constat că firma care se ocupă de întabulări 
lucrează destul de anevoios. 

D-l consilier Banyai Daniel: se continua cu canalizarea? 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: firma constructoare a anunțat că vor începe chiar 

de mâine. Li s-a spus să finalizeze partea de extindere de alimentare cu apă pentru a 
beneficia de apă potabilă cetățenii din Budacu de Jos și Buduș care însă nu sunt branșați. 

D-l consilier Șușca Valeriu: a fost scos un hidrant ar trebui montat la loc. 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: vor fi anunțați să îl monteze. 
D-l consilier Podar Toader: un capac de canal este crăpat, în zona în care locuiește 

d-l Bolfă 
D-l consilier Strugari Nelu-Vasile: alimentarea cu gaz mai este posibilă ? 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: cererea a fost depusă pe Programul Național de 

Investiții Anghel Saligny, însă deocamdată nu se știe nimic. 
D-l consilier Banyai Daniel: drumuri agricole se mai fac? 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: prin AFIR au fost depusa cererea de finanțare, 

însă proiectul a fost respins și am acționat în instanță, la București. Se intenționează 
depunerea unui proiect pe ADR Nord-Vest pentru infrastructura școlară, în cuantum de 
cca.11 mii euro / elev, se va încerca reabilitarea școlii pentru a obține avizul de la ISU. 
 Întrucât nu mai sunt puncte de pe ordinea de zi de discutat și nici un consilier nu mai 
dorește să ia cuvântul, d-l președinte de ședință, declară ședința închisă. 

Drept pentru care s-a redactat şi semnat prezentul proces-verbal. 
 
 

    PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                         CONTRASEMNEAZĂ 
         MOLDOVAN BOGDAN-CĂTĂLIN                    SECRETAR  GENERAL, 
                       VĂRĂREAN FLORIN-IOAN 
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